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Náklady na sčítání lidu jsou v 
České republice přibližně 250 
Kč na osobu. Sčítání se vzta-
huje na všechny fyzické osoby, 
které budou mít v rozhodný 
okamžik na území ČR trvalý 
pobyt nebo zde budou dlouho-
době nebo dočasně pobývat. 
Sčítání podléhají všechny do-

Sčítání lidu, domů a bytů se v 
České republice uskuteční na 
jaře 2011. Rozhodným oka-
mžikem, ke kterému sčítání 
proběhne, bude půlnoc z 25. na 
26. března 2011. Poprvé v his-
torii se budou sčítat všechny 
země EU z nařízení Evropské 
komise v jeden společný rok. 

Vážení čtenáři, 
dostává se vám do rukou první 
číslo občasníku, ve  kterém už 
nenajdete poutavé články pana 
Josefa Macháčka, který byl 
iniciátorem vzniku těchto míst-
ních novin. Byl šéfredaktorem 
od prvního čísla a nasadil lať-
ku úrovně hodně vysoko. 
Obecní úřad stále hledá něko-
ho, kdo by se uvolil a převzal 
po něm tento post a pokračo-
val v této tradici dále. Další čas 
ukáže, jestli občasník přežije, 
anebo nebude mít budoucnost 
a  zanikne. A to záleží i na vás 
čtenářích, protože každý se 
můžete podílet svými příspěv-
ky na jeho dalším vydávání. 
Stačí napsané příspěvky zaslat 
na adresu  
     do lce@obecní-urad.net  
nebo v tištěné podobě zaslat 
nebo doručit do kanceláře 
obecního úřadu. 
V loňském roce jsme realizo-
vali akci „Oprava místních 
komunikací č.parc.323 a 325 “. 
Jednalo se o komunikace od p. 
Jeslínka k hlavní silnici a od p. 
Nového k hlavní silnici. Reali-
zace tohoto díla vyšla obec na 
částku 887 536,-Kč. O dotaci 
z evropských peněz na opravu 
těchto komunikací jsme zažá-
dali přes sdružení MAS Akti-
vios a byli jsme úspěšní. Na 
tuto akci jsme měli přislíbenou 
dotaci ve výši 592.857,- Kč. 
V září loňského roku jsme byli 
podat žádost o proplacení do-
tace v  Českých Budějovicích 
na Státním zemědělském inter-
venčním fondu a předložit  
k posouzení veškerou doku-
mentaci, která se týkala stav-
by. K předložené dokumentaci 

nebylo vážnějších výhrad. 
Drobné požadavky, které měli 
pracovníci SZIFu, byly ná-
sledně opraveny a předloženy 
při kontrole na OÚ Dolce 
1.listopadu 2010. Na tento 
termín byla nahlášena kontro-
la z fondu, kde se opět kontro-
lovala celá dokumentace, list 
po listu a následovala fyzická 
kontrola vybudovaného díla 
s fotodokumentací. K předlo-
žené dokumentaci a realizova-
né stavbě nebyly vzneseny 
žádné námitky. V prosinci 
nám bylo oznámeno, že byly 
splněny veškeré podmínky 
pravidel, které byly stanoveny 
pro poskytnutí dotace na pro-
jekty  Programu rozvoje ven-
kova ČR na období 2007-2013 
a nebyly zjištěny skutečnosti, 
které by vedly ke snížení po-
žadované výše dotace. Částka 

592.857,-Kč byla zaslána 
v lednu 2011 na účet obce. 
Firmou Značky Plzeň s.r.o. 
byl doplněn pasport komuni-
kací v obci Dolce a následně 
schválen panem Maškem 
(Policie ČR). Jedná se o zpo-
malovací prahy s příslušným 
dopravním značením na ko-

munikaci č.parc.319/1. Dále 
osazení značek zákaz vjezdu 
n á k l a d n íc h  a u t o mo b i lů 
s dodatkovou tabulkou na ko-
munikacích č.parc. 323 a 325. 
Bude realizováno, jakmile to 
umožní počasí. 
V polovině listopadu byl Sva-
zek pro plynofikaci obcí vyzván 
k vrácení části dotace poskyt-
nuté Státním fondem životního 
prostředí ČR na podporu ply-
nofikace obcí našeho sdružení. 
V průběhu realizace nám bylo 
zálohově vyplaceno 18 122 000,- 
Kč. V rámci závěrečného vy-
hodnocení akce bylo Fondem 
zjištěno, že svazek, jako pří-
jemce podpory, nesplnil všech-
ny povinnosti stanovené ve 
smlouvě o poskytnutí dotace. 
Nebyl dodržen stanovený počet 
vybudovaných přípojek a nebyl 
splněn ani počet stanovených 

metrů (tento údaj rozporu-
jeme). Fondem byl uplat-
něn následující postih dle 
platné metodiky Fondu: za 
nesplnění ekologických 
přínosů akce (plnění pouze 
na 31,5 %) - snížení dotace 
o 35 %,  vrácení částky 
6 044 053,- Kč. Na Fond 
svazek zaslal dopis, ve kte-
rém žádáme o přehodnoce-
ní délky plynovodu, podle 
našich propočtů máme 
vybudováno více. Na zá-

kladě tohoto dopisu Fond zatím 
ruší výzvu k vrácení částky 
6 044 053,-Kč. Po provedené 
kontrole technických paramet-
rů budeme o výsledku informo-
váni. 
Přeji vám s nadcházejícím ja-
rem dny plné slunce. 

 St. Ziegler, starosta obce 

Sčítání lidu a jeho historie 

      

������ �� !"� �#$��%&
Michaelu  Stieberovou 

čp. 124 

Přejeme hodně štěstí do života. 

my a byty (i neobydlené). Když 
se podíváme do historie, tak 
sčítání lidu patří k nejstarším 
statistickým akcím vůbec. Na 
našem území se soupisy obyva-
tel tvořily už ve středověku, 
kdy sloužily panovníkům k vo-
jenským a daňovým účelům. 

(Pokračování na stránce 2) 
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Hasičský bál 
V sobotu 22.ledna 2011 se uskutečnil 
tradi ční hasičský bál. Výborem SDH 
bylo odhlasováno zvýšení vstupného o 
20,- Kč, což je srovnatelné vstupné 
v okolních obcích. Úderem deváté ho-
diny ranní se sešli pánové k přípravě 
sálu, tomboly a k vyladění organizač-
ních záležitostí týkající se této akce. 
V předvečer pak členové hasičstva do-

PříslovíPříslovíPříslovíPřísloví        
Daruješ-li člověku rybu, nakrmíš ho 
na den, naučíš-li ho lovit, dáš mu po-
travu pro celý život.  

Citáty    

nášeli manželkami zhotovené chu-
ťovky, které přišly po tanci k chuti. 
Klatovská skupina Relax hrála ke vší 
spokojenosti účastníků.  
V půlnoční pauze byla losována tom-
bola, která za přispění občanů i 
sponzorů byla velmi bohatá. Příští 
bál bude opět v lednu 2012 a to přes-
ně 21.  

Petra Nová  

Byla jsem pověřena zastupitelstvem 
obce i výborem SDH psaním obecní a 
hasičské kroniky. 
Psaní tohoto dokumentu je určeno 
zákonem č. 132/2006 Sb., o kronikách 
obcí. Občané dle tohoto zákona mo-
hou do kroniky nahlížet a pořizovat si 
výpisky,     a to pouze v úředních hodi-
nách obecního úřadu za přítomnosti 
starosty obce a kronikáře! V žádném 
případě se kronika nepůjčuje do do-
mácností občanů. Ve výročních a 
zvláštních příležitostech je možno kro-
niku vystavit. Po zaplnění kroniká ř-
ské knihy se tato zasílá k archivaci. Do 
kroniky se zaznamenává pouze psaná 
forma událostí obce, státu i světa. Je 
možno psát ručně, dokumentačním 

Pozvánka 
Zastupitelstvo  obce Dolce 

srdečně  zve všechny  občany 
na 

veřejné zasedání 
Zastupitelstva obce Dolce, 

které se koná 
v pátek 1.dubna 2011 od 19.30 hod. v zasedací 

místnosti obecního úřadu. 

inkoustem, jak je zvykem v naší obci 
nebo na počítači. Počítačem vedená 
kronika se každý rok musí vytisknout 
za použití dokumentačního toneru a 
nechat svázat u knihaře. Fotografie a 
kresby se do kroniky neprovádějí. 
Jelikož se psaní kroniky týká nás 
všech, je to historický dokument pro 
budoucí generace, prosím Vás o zasí-
lání informací, které se týkají života 
v obci i osobního života všech našich 
občanů.   Zkrátka   vše dobré i zlé na 
e-mail adresu OÚ: 
 dolce@obecni-urad.net., 
popř. novap.32@seznam.cz, nebo na 
facebook. Písemnou zmínku hodit do 
schránky OÚ. Velmi Vám za to děku-
ji.                                             Petra Nová 

Kronika obce 

Kdyby se spravedliví tohoto světa 
náhle změnili v podvodníky, ani by-
chom to nezpozorovali. Kdyby se však 
z darebáků stali najednou pořádní 
lidé, nastal by nepředstavitelný zma-
tek. 

Karl Heinrich Waggerl 
Ze všech živočichů se umí smát pouze 
člověk, i když k tomu má nejméně 
důvodů. 

Ernest Hemingway 
Kdo není schopen žít ve společnosti, 
nebo nemá žádnou potřebu, protože si 
vystačí sám, je buď zvíře nebo bůh. 

Aristotelés ze Stageiry 

Zpočátku zahrnovaly pouze část po-
pulace. Za vůbec nejstarší dochovaný 
soupis na českém území je považován 
soupis majetku litoměřického kostela 
z roku 1058, který je součástí zakláda-
cí listiny knížete Spytihněva II. Za 
významný mezník pak lze označit rok 
1753, kdy byl vydán patent císařovny 
Marie Terezie o každoročním sčítání 
lidu. Novou kapitolu v historii sčítání 
obyvatelstva v habsburské monarchii 
zahájilo sčítání provedené v roce 
1754. Poprvé se konalo současně a 

(Pokračování ze stránky 1) jednotně na celém území 
soustátí. Rozsah informací 
i  kvalita dat se začala 
významně zvyšovat od 
roku 1869, kdy se usku-
tečnilo první moderní sčí-
tání lidu na našem území. 
Jediné sčítání, které se 
v novodobé historii Čes-
koslovenska nekonalo, 
bylo v roce 1940 kvůli     
2. světové válce. 
 

St. Ziegler 



Pomník padlých stojí v obci již 90 let 

Stránka Stránka Stránka Stránka 3333    Č.  1Č.  1Č.  1Č.  1     

Pozvánka 
Zastupitelstvo obce Dolce srdeč-
ně zve všechny seniory naší obce 

na 

„Přátelské 
posezení 

při muzice“ , 
 které se koná v pátek  25.března 

2011 od 18.00 hodin v zasedací  
místnosti obecního  úřadu. 

K tanci a poslechu hraje skupina 
„ORIENT“  

 
 
 
 
 
 

 
Občerstvení zajišt ěno.    

zastupitelstvo na popud 
Václava Brady čp.25, že 
pomník postaví v obci a na 
s v é  ná k l a dy .  D TJ 
(Dělnická tělovýchovná 
jednota) se postarala o 
organizaci. Bylo vyhlédnu-
to místo,    o které muselo 
být požádáno v Dolní Lu-
kavici u hraběte Schön-
borna, který žádosti vyho-
věl. Základ z divokého 
kamene postavil místní 
občan pan František Fořt,  
čp.53. Žulový pomník zho-
tovil kameník František 
Bednář z Čižic za cenu 

3 500,-Kč a desku s nápisy dodal Bar-
toloměj Ko čandrle z Přeštic za 850,-
Kč. Slavnostní odhalení pomníku se 
uskutečnilo 3.července 1921 za účasti 
širokého okolí. Po této slavnosti bylo 
sehráno divadelní představení pří-
chovickými ochotníky „ Hrob čický 
pán z Hrobčic“ v hostinci u Valdeka. 

St.Ziegler, čerpáno z obecní kroniky  

Před devadesáti lety se naši předci 
zabývali myšlenkou, postavit vojí-
nům, kteří padli ve světové válce pa-
mátník. V té době již byly postaveny 
pomníky v Příchovicích a Řenčích. 
Když obec Horšice, požádala obec 
Dolce o příspěvek na vybudování 
společného památníku, který by stál 
na hřbitově v Horšicích, rozhodlo 

V dubnu oslaví 
Věra  Kaslová

 87 let 
Anna  Šilingová

 88 let 
Jiřina  Loudová

 88 let 
Věra  Boříková

 82 let 
 
 

V květnu oslaví 
Karel  Fořt 
 82 let 
Marie  Kutílková

 80 let 
 
 

V červnu oslaví 
Zdeňka  Stieberová

 82 let 

Naši 
jubilanti 

Před námi jsou Velikonoce-svátky jara 
ta. Měli bychom se po celou středu 
usmívat. Kdo se toho dne mračí, ten 
se bude škaredit po všechny dny 
v roce. Na Škaredou středu začínají 
tři přísné postní dny. Ženy se obléka-
ly do tmavých šatů. Končila všechna 
společenská posedávání, muži omezi-
li kouření a pití. Hlavním pokrmem 
byla čočka a hrách. Začínala se již 
také malovat vejce, aby byla připra-
vena na pomlázku. 
Na Zelený čtvrtek hospodyně vymet-

(Pokračování na stránce 4) 

Modré pon-
dělí a Šedivé 
úterý mají 
jen své názvy. 
Vše začíná až 
příštím dnem 
– Škaredou 
středou. Ška-
redá středa se 
nazývá proto, 
že se Jidáš 
v ten den ška-
redil na Kris-

SDH Dolce pořádá dne 7.5.2011  
1.ročník  4 - hodinového vytrvalostního závodu fichtlů. 

Kde: VIŠŇOVKA DOLCE 
   Přejímka strojů: od 10.°° hod.  Kategorie: KLASIK 
   Start závodu: 11.°°hod            SPECIÁL 
   Cíl závodu: 15.°° hod 

Oficiální web: http://www.fichtl.unas.cz/ 
Startovné 100 Kč za osobu 

Kontaktní osoby:  
Petr Žambůrek                                                                      Martin Macháček 

                737 847 331      605 820 401 
       zamburek@seznam.cz           malymach@seznam.cz 

HELMA POVINNÁ 
Vstup do areálu závodiště Višňovka DOLCE, bude v den závodu JEN na vlastní nebezpe-
čí. Za děti mladší 15 let budou zodpovídat rodiče. Prostor bude vymezen informačními 

cedulemi! 

Oslava 60.výročí založení SPO v Dolcích 



v temperatuře 4-6° C zů-
stalo na jednom a témže 
místě klidn ě státi, neboť 
jakékoli pohybování su-
dem mohlo by zvednouti 
kvasnice a přivoditi zkale-
ní piva, načež by pivo mu-
selo znovu 8 dní státi, aby 

se úplně vyčistilo. 
Je třeba dbáti toho, aby se kvasnico-
vé pivo dle možnosti během 5 neděl, 
počítaje od vypravení z Plzně, tedy 3 
neděle po naražení, vyčepovalo, ne-
boť podstatně delší uschování mohlo 
by míti snadno za následek, že by 
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Tyto dva druhy piva vystavují se vždy 
úplně čisté. Při dojití piva na místo ur-
čení třeba dbáti toho, aby pivo nebylo 
příliš rychle ochlazeno, jmenovitě 
v době letní, kdy pivo během dopravy 
zteplí. Proto se má uložiti ve sklepní 
místnosti,  která   vykazuje   teplotu   as 
5-6° C. 
Pivo není  určeno pro delší ležení a má 
se proto nejdéle během 2 týdnů vyčepo-
vati; v teplejším sklepě dokonce během 
8 dnů a dle toho se má také říditi zásoba 
a případné objednávky. 
Všechny sudy se v pivovaře před plně-
ním zkouší na tlak 2,5 atm. a vypravují 
se z pivovaru v bezvadném stavu, mají 
se však přes to dříve, nežli se ve sklepě 

Naše kvasnicové pivo vysta-
vujeme hlavně v měsících 
l istopadu až dubnu, 
v ostatních měsících může-
me je dodati jen těm zákaz-
níkům, kteří mají dobře 
chlazené sklepy. Má-li býti 
kvasnicové pivo při výčepu 
výborné jakosti, je třeba 
dodržeti následující postup: 
Dříve jak před uplynutím dvou týdnů, 
počínaje ode dne vypravení z Plzně, 
nemá se kvasnicové pivo čepovati; při 
tom se přísně musí dbáti toho, aby 
nejméně 8 dní před naražením 

uloží, prohlédnouti, jestli dobře těsní 
a neprýští, neboť stává se nezřídka, 
že se sudy neopatrným zacházením 
při vykládání z pivního vagonu, při 
nakládání na povozy, aneb při sklá-
dání do sklepů, válením přes schody 
atd. poškodí, vyskytnou se také ně-
kdy červotočivé dírky atd., které 
byly přehlédnuty při vypravení zásil-
ky. Najde-li se na sudech nějaká  
vada, je třeba ji vhodným způsobem 
ihned odstraniti. Takové vadné sudy 
třeba co nejrychleji vzíti do výčepu a 
vyprázdněný sud polepiti nálep-
kou ,,vadný‘‘. 
Všechny sudy se mají dle možnosti 
hned po prohlédnutí postaviti na 

místo výčepu a mají zůstati klidn ě 
státi, hlavně pak při delším ležení 
nemá se jimi pohybovati, neb dokon-
ce je kutáleti těsně před načetím. 
Tlak vzduchu neb kyseliny uhličité 
nemá nikdy přesahovati 2 atm. 
Výčepní zařízení, chladící šneky, 
vzdušní trubky mají býti udržovány 
absolutně čisté a mají se nejméně 
každý týden jednou důkladně vyčis-
titi.   

Kvasnicové  a  Kroužkované 

ly před východem sluncem celý dům 
a smetí vynesly za humna nebo na 
křižovatku, aby se v domě nedržely 
blechy. Odpoledne bylo zakázáno 
pracovat. Také bývalo zvykem, že se 
proutkem svěceným na Květnou ne-
děli doma šlehalo po podlaze a peři-
nách, aby se v nich nedržely blechy. 
Po západu slunce vykropil hospodář 
svěcenou vodou z dosud nepoužívané-
ho hrnečku dům i jeho okolí. Obvykle 
nesměl kropit rukou, ale v ěchýtkem 
slámy, tak chránil obydlí před čaro-
dějnicemi. 
Na Velký pátek lidé věřili v oživující 
sílu pramenité vody, proto se chodili 
o půlnoci nebo před východem slunce 
umývat tekoucí vodou k řece nebo 
potoku, aby byli chráněni před nemo-

(Pokračování ze stránky 3) 

pivo jak na chuti, tak na vzhledu 
ztratilo. 
Dále je nutno, aby se narážecí jehla 
několik hodin před načetím pozorně 
do soudku zarazila až na dno a pak 
asi půl centimetru vytáhla pomalu 
zpět. Při čepování prvních sklenic, 
třeba kohout jen pozvolna otevřít, 
neboť jinak se usedlina sudová snad-
no zvedne a zkalí. 
Doporučuje se čepovati kvasnicové 
pivo jen na tlak vzduchu, a to ze sto-
jících sudů. 
Stejně jako s kvasnicovým zacházeti 
se má i s kroužkovým pivem. 

Míra Macháček  

cemi. Ze stejných důvodů lidé chodili 
plavit dobytek. Prádlo se však 
v potoce prát nesmělo, protože by se 
na místo ve vodě máchalo v Kristově 
krvi. 
O Bílé sobotě se též světil oheň před 
vchodem do kostela. Očištění ohně 
vykonávali lidé i ve svých obydlích. 
Všechna ohniště doma musela být 
uhašena. Každá hospodyně dala před 
kostelem na hranici své polínko a po 
svěcení ohně vzala žhavý oharek do-
mů a rozžehla jím nový oheň. Tomu-
to ohni se připisovala očistná a 
ochranná moc. Stejnou moc měly i 
uhlíky a popel z posvěceného ohně. 
Uhlíky se dávaly za trámy, aby chrá-
nily stavení před požárem. Popelem 
se sypaly louky a pole, aby dobře ro-
dily. 

Neděle je Božím hodem velikonoč-
ním, prožívala se v kruhu rodinném. 
Po 40-ti denním půstu opět zazní zvo-
ny, které se po vzkříšení vrátily 
z Říma. Podává se pečený beránek, 
skopové maso, mazance. Světí se vej-
ce, chléb a víno. Pokud  kdokoli přišel 
do stavení, ať vrchnost nebo žebrák, 
dostal kousek z posvěceného jídla. 
Velikonoční pondělí je dnes nejvýraz-
nější z celých velikonočních svátků. 
K tomuto dni patří neodmyslitelně 
pomlázka a malování vajec. Pomláz-
ka má svůj význam v omlazování. 
Šlehají se zvláště dívky pro jejich 
stálou svěžest, zdraví a veselost. Podle 
lidové víry přináší pomlázka do do-
mu úrodu, blahobyt a štěstí. 

 
Míra Macháček  

Výčepní 10°   a  Ležák 12°     

Něco o pivu zNěco o pivu zNěco o pivu zNěco o pivu z    roku 1933roku 1933roku 1933roku 1933 
(dobový leták)    
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Vánoční atmosféra 
ve škole 

V úterý jsme navštívili DDM 
v Přešticích, kde nás přivítaly p. ř. B. 
Zezulová, p. Strnadová a p. Hasáko-
vá. Děti se těšily na vánoční pečení a 
hrátky v DDM.  
Oba dny se vydařily a přispěly 
k předvánoční atmosféře. 
Touto cestou bychom chtěli poděko-
vat všem, kteří se podíleli na těchto 
akcích. 

Pavla Nohavcová, Blanka Velkoborská, Jana 
Tolarová  

Již týden před Štědrým dnem jsme si 
ve třídách nazdobili stromečky, kte-
ré nám jako každý rok obstaral p. 
Jiří Larva. Zdobení však předcházel 
menší problém a to, kam usadit stro-
mečky, protože právě v těchto dnech 
byly velké mrazy a venku vše zmrzlé. 
Nakonec nám vypomohla rodina 
Boříkova z Újezda, která nám při-
vezla písek a problém byl vyřešen.  
Děti toto období milují. Ti nejmenší 
se těší na Ježíška, který přiletí a na-
dělí dárky, Ti starší na oblečení nebo 
hry na PC.  
V pondělí jsme si připravili posezení 
u vánočního stromečku. Je to naše 
dlouholetá tradice, kdy si povídáme 
o vánočních zvycích. Některé si i 
vyzkoušíme, jako třeba pouštění lo-
diček, házení pantoflem, odlévání 
z vosku, krájení jablíčka a nesmíme 

zapomenout ani na degusta-
ci vánočního cukroví, které 
si děti přinesly na svačinku.  
Potěšilo nás, že v tento den 
nás navštívil pan starosta 
M. Čepický i naši bývalí 
žáci. Dominik Jeníček, 
Kryštof Linhart, Rá ďa Vl-
ček a Ivet Menšíková.  

Těšíme se do školy 
Bohové Zeus a Poseidon, bohyně 
Athéna, Iris, Afrodité a Themis 
v úterý 1. 2. 2011 sestoupili 
z Olympu, aby přivítali p ět budou-
cích prvňáčků. V první části zápisu 

děti plnily 
dané úkoly 
a předvá-
děly své 
dovednosti 
a šikov-
nost. Poté 
se společně 
se svými 
božskými 
p r ův o d c i 
vyřádily ve 
druhé tří-

dě, kde pro ně byly připraveny různé 
logické hry, puzzle, foukačky a ská-
kací panák. Každý předškoláček 
dostal na památku pohádkovou kni-
hu, motýlí krabi čku s překvapením a 
upomínkový list na tento význačný 
den. Na všechny děti se v září všichni 
moc těšíme. 

učitelský sbor ZŠ  

V úterý 1.2.2011 proběhl v základní 
škole zápis do 1.ročníku. Týden před 
zápisem to vypadalo v naší školce jako 
ve škole. Předškoláci se vžili do role 
školáků a pečlivě plnili zadané úkoly. 
Samozřejmě nesměla 
chybět ani návštěva v 
1.třídě ZŠ, aby se před-
školáci seznámili s no-
vým prostředím, viděli, 
jak to v opravdové škole 
vypadá, jak žáci pracují 
při vyučování, jak se 
hlásí o slovo, jaké dostá-
vají známky a dokonce 
se školkové děti mohly 
zapojit do výuky. Mno-
hým z nich to šlo velmi 
dobře. Celý týden naši malí školáčci 
pracovali s radostí a nadšením. Snad 
jim tento elán vydrží celá školní léta. 

Dana Řihošková  
Opět úspěch 

Každý, kdo sleduje dění v naší školič-
ce dobře ví, že se u nás neustále něco 
děje, tvoří, vymýšlí a naše děti dosa-
hují i dobrých výsledků. V letošním 
roce nás opustí devět žáků z pátého 
ročníku a z toho čtyři budou v dubnu 
2011 dělat přijímací zkoušky na gym-
názia v Plzni. Tři hoši Josef Bořík, 
Adam Samuel, Martin Muchka a 
jedna dívka Dorotka Doležalová. Ur-
čitě víte, že přijímací zkoušky na ten-
to typ školy není vůbec jednoduchý, 
přesto tyto děti mají odvahu a znalos-
ti, které chtějí uplatnit. Možná, že 
někteří rodiče mají pocit, že se naše 
škola věnuje pouze dětem s určitým 
typem postižení, ale u nás vyrůstají i 
děti s talentem. Touto cestou bych 
chtěla všem těmto uchazečům o přije-
tí na gymnázium popřát moc a moc 
odvahy, štěstí, které je v této situaci 
také důležité a nevěšte hlavu, pokud 
vše nedopadne. Život jde dál a vy 
máte ještě mnoho příležitostí.  

Jana Tolarová  
tř. učitelka 4. a 5. roč.  

Božský zápis 

Pohádkové tancováníPohádkové tancováníPohádkové tancováníPohádkové tancování    

Ve středu 2.2.2011 jsme navštívili Ma-
teřskou školu v Příchovicích, kde se 
nám představila společnost „Dětské 
pořady Iveta Eliška Jihlava“ se svým 
vystoupením Zlatovláska. Byl to veselý 
pohádkový pořad plný písniček, hudby 
a tanečků doplněn audio projekcí se 
světelnými signály. Celé představení 
děti s chutí tančily a plnily zadané úko-
ly. V závěru si děti vybraly svého prin-
ce, který hledal svoji vyvolenou v ce-
lém zástupu princezen. A tak mohla 
být svatba. Princ Jiřík, v podání To-
máška Hrdličky, se svou Zlatovláskou 
se převlékli do krásných šatů a před-
stoupili před dvořany.... 
Zbývající čas do od-
jezdu autobusu jsme 
strávili s kamarády z 
Příchovic. Pro děti z 
naší školky to jistě 
bylo příjemné dopo-
ledne se spoustou 
zážitků. 

Dana Řihošková  
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princezny, rytíře, Ma-
kovou panenku a indi-
ánku. Zahráli jsme si 
hry na Popelku-
přebírání barevných 
koleček a hru sedanou. 
Mezi soutěžemi se nám 
o hudbu k tanci starali 
Danek Křížek a Pepa 

Bořík. Všichni, kdo se maškarního 
karnevalu zúčastnili v masce, byli od-
měněni lízátkem a vybrali si cenu 
z tomboly. Tři vítězné masky získaly 
navíc ještě diplom. 

Sylva Seidenglanzová   
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Maškarní karneval v HoršicíchMaškarní karneval v HoršicíchMaškarní karneval v HoršicíchMaškarní karneval v Horšicích    

Trampové a jejich 
písničky 

Ve středu 9. 3. 2011 zavítal na naši 
školu po tříleté přestávce Jaromír 
„Vojta“ Houba. St ředověké hu-
dební nástroje, které nám předsta-
vil v minulém pořadu, tentokrát 
vyměnil za kytaru. Jeho nové vy-
stoupení totiž neslo název Trampo-
vé a jejich písničky. Děti se během 
něho dozvěděly, kdo to byli tram-
pové, kde se u nás vzali, co dělali a 
jaké měli ideály. Ale hlavně si po-
slechly a samozřejmě také společně 

s účinkujícím 
z a z p í v a l y 
trampské pís-
ničky, které 
tak všichni 
dobře známe 
od táborových 
ohňů.  
Blanka  

Velkoborská  

Ve středu 23. 2. 2011 se kolem 12:30 hod. 
sešlo celkem sedm básničkářů ve škol-
ním kole recitační soutěže. Šest děvčat a 
jeden chlapec začalo přednášet. Byli dvě 
děvčata z páté třídy, jedno děvče ze čtvr-
té třídy, jeden chlapec a jedno děvče ze 
třetí třídy a jedno děvče z druhé třídy. 
No musím uznat, že druhá a třetí třída 
předvedla lepší výkon než čtvrtá a pátá. 
I paní učitelky se shodly na tom, že 
mladší porazili ty starší. Mladší se zkrát-
ka do toho vžili a hlas měnili podle toho, 
o jakou jde větu. Starší ty si tam jen něco 
řekli a většina z nich neuměla moc nebo 

Básničkáři z Horšic 

Maškarní karneval ve školní družině 

„Brzy bude velký bál, hurá, je tu 
karneval“...Tahle slova z říkanky 
nás provázela  celý  týden v mateř-
ské škole. Děti se seznamovaly se 
zvyky a tradicemi masopustu, vy-
zdobily si třídu, vyráběly masky, 
nacvičovaly tanečky a karnevalové 
veselí mohlo začít. Děti se už nemoh-
ly dočkat, až se začnou převlékat do 
svých kostýmů, které jim maminky 
pečlivě připravily. Najednou byla 
škola plná princezen, víl, pirátů i 
námořníků. Děti tančily, plnily r ůz-

né úkoly a  získávaly sladké odměny. 
Nechyběla ani návštěva v základní ško-
le, kde děti předvedly své nádherné 
masky. 
Zakončením karnevalového veselí byl 
dětský maškarní karneval, pořádaný 
Mateřskou školou v Horšicích v hos-
tinci „U Knaizl ů“. Za doprovodu kape-
ly Asfalt   si   děti zatančily, vyhrávaly 
v tombole a účastnily se spousty soutě-
ží. Děti odcházely s úsměvem na tváři 
a plny dojmů. 
Velký dík patří našim kolegyním – 
paní uklízečce, paní kuchařce  a paní 
vychovatelce ze školní družiny za 
výpomoc na karnevalu. 
Dále děkujeme všem sponzo-
rům:cukrárna „V Háje čku“ P řeštice, 
„Mozika“ P řeštice, „Vše za 29“ Přeš-
tice, Česká pošta, Potraviny Horšice, 
Vondrovicovi, Polanských, Bečvářo-
vi, Míškovi, Voráčkovi, p.Muchka, 
p.Farkašová. 

Jarka Jeslínková   

Ve čtvrtek 20.1.2011 děti z MŠ Horšice 
a MŠ Příchovice navštívily divadlo 
Alfa v Plzni. Členka hereckého soubo-
ru Milena Je l ínková napsa la 
„Pohádku z kouzelného mlýnku“, je-
jímž východiskem se stal odlišný vý-
znam slov „vážit“ a „vážit si“. Příběh 
vyprávěl o mladičkém králi Vojtovi, 
jenž by se rád oženil se svou milou 
Anežkou. Tou volbou z lásky by však 
ohrozil zájmy hamižných rádců. Tak 
podle rady rádců nastává vážení ucha-

zeček o krá-
lovo ruku. A 
jaký konec 
nám stařičký 
m l ý n e k 
umlel? Samo-
zřejmě  jako 
v každé po-
hádce  – 
šťastný.  
 
Dana Řihošková  
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Ve čtvrtek 24.února jsme 
si ve školní družině opět po 
roce uspořádali maškarní 
karneval. V úvodu se nám 
představili všichni žáci 
převlečení za masky a 
předvedli krátké vystoupe-
ní. Všem se nejvíce líbilo 
vystoupení Daliborka Hla-
vatého v masce klauna. Při hodnocení 
masek zvítězila Majda Benešová – neto-
pýr, druhé místo získal Filip Lehr- pi-
rát, třetí byl Dája Hlavatý- klaun a čtvr-
té místo získal Péťa Rauš v převleku za 
Ninju. Dále jsme tu měli kouzelníka, 

Navštívili jsme diva-Navštívili jsme diva-Navštívili jsme diva-Navštívili jsme diva-

dlo Alfa v Plznidlo Alfa v Plznidlo Alfa v Plznidlo Alfa v Plzni    

vůbec nic z textu. 
No takhle to dopadlo : 
1.místo – Ivanka Bělová, Dominik 

Trhlík 
2.místo – Magdalena Benešová 
3.místo – Jana Sedláková 
Všichni co se umístili, předvedli pa-
rádní výkon,  takže jim ještě jednou 
blahopřeji ☺.                      Adam Samuel  


